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 A Nemzeti Agrárgazdasági Kamara 
(NAK) 2014. június 12-13-án rendez-

te a Kárpát-medencei Magyar Gaz-

dák Egyeztető Fórumának soron kö-
vetkező, III. ülését a Hunguest Hotel 
Griff (Budapest, Bartók Béla út 152.), 
Smaragd teremében.

A Kárpát-medencei Magyar Gaz-
dák Egyeztető Fóruma mintegy 20, a 
magyarországi mellett szlovákiai, uk-
rajnai, romániai, szerbiai, horvátor-
szági, szlovéniai és ausztriai magyar 
agrárszervezetet tömörít. A szövetség 
célja a Kárpát-medencei magyar gaz-
daszervezetek kapcsolattartásának 
elősegítése, tevékenységeik össze-
hangolása, közösségi képviseletének 
ellátása. Feladata továbbá a tagszer-
vezetek szakmai támogatása, illetve a 
Kárpát-medencei közös vidékfejlesz-
tési stratégia megfogalmazása, kivite-
lezésének összehangolása. 

A jelenlegi fórum témái voltak:
 tájékoztatás a NAK Alapszabály-
módosításáról, valamint az Üzleti 
Etikai Szabályzatról, és az Etikai 
és Fegyelmi Eljárási Szabályzatról 
(Győrffy Balázs, és Mikó Zoltán 
előterjesztésében) 

Ezt követte a javasolt napirendi 

pontok megvitatása, majd elfogadá-
sa.

Az egyeztető fórumon több olyan 
problémára keresték a megoldást, 
amelyek jelenleg megnehezítik a ha-
táron túli magyarok és az anyaorszá-
gi szervezetek kapcsolatát.

A résztvevők az alábbi kérdések-
ben fejtették ki véleményüket, amely-
ben egységes álláspontra jutottak:

 tájékoztatás a határon túli magyar 
gazdák termékeinek magyaror-
szági kiállításokon, rendezvénye-
ken történő értékesítéséről, 

 regionális ülések folyamatának 
meghatározása, 

 tájékoztató a NAK adománygyűj-
téséről a májusi horvátországi, 
boszniai és szerbiai árvizek káro-
sultjainak megsegítésére,

 határon túli eseménynaptár ké-
szítése, 

 fórum önálló arculata, webes fe-
lület biztosítása a NAK honlapon 
belül.

A sajtótájékoztatón a kamara el-
nöke elmondta, hogy a határon túli 
magyarok hazai kiállításokon, be-
mutatókon való megjelenése nehéz-
ségekbe ütközik az adminisztrációs 
terhek és a bürokrácia miatt. Ezt or-
vosolni kívánják, amelyre egy mun-
kacsoportot is létrehoztak, melynek 
tagjai a határon túli magyar gazdák, 
kamarai alkalmazottak és a témában 
érintett különböző szervezetek, mint 
pl. a Nemzeti Adó- és Vámhivatal.

Mi abban gondolkodunk, hogy a 
Kárpát-medence egy gazdasági tér, 
és e szabályozást is ehhez kell igazí-
tani. Ennek reményeink szerint olyan 
multiplikatív hatása is lesz, ami majd 
a gazdasági kapcsolatokban realizá-
lódik.

A határon túli magyarok kamarai 
kötődését is fontos lépésnek tartjuk, 
ezért megteremtettük annak lehető-
ségét, hogy – bár nem teljes jogú tag-
sággal, –mégis tagjai tudjanak lenni a 
kamarai hálózatnak. Ezzel is élénkíte-
ni szeretnénk a kapcsolatainkat és a 

kamarai kártyával bizonyos szolgálta-
tások igénybevételére is lehetőséget 
biztosítunk.

Az unión kívüli magyar gazdák 
helyzetével kapcsolatban kifejtette, 
hogy ott sokkal nehezebb a helyzet, 
mint az unión belüli országok eseté-
ben, már csak az áruk és munkaerő 
korlátozás nélküli szabad mozgása 
okain is, de keresik a megoldási lehe-
tőségeket.

Végezetül – kérdésre válaszolva 
– elmondta, hogy az egyeztető fó-
rumon kielemezték az Alapszabály 
módosításának lehetőségét, többek 
között a regionális ülések – az eddi-
giekben megszokott – önálló, a helyi 
problémákat megvitató, és kezdemé-
nyező gyakorlatának fenntartását, ki-
szélesítését.

Beszéltünk arról is, hogy az árvíz-
károsultak számára nyújtott és még 
gyűjtendő adományok miként juthat-
nak el biztonságban azokhoz, akik-
nek szánjuk. Erre garanciát kaptunk 
a határon túli gazdaszervezetektől.

A kamara honlapján a határon túli 
információk fognak a reményeink 
szerint megjelenni, és egy esemény-
naptárt is fogunk működtetni, ame-
lyen minden rendezvény programját 
előre meghirdetjük.

Azon is gondolkodunk, – zárta tá-
jékoztatóját Győrffy Balázs –, hogy 
egy Kárpát-medencei arató ünnepet 
fogunk minden évben rendezni a kö-
vetkező évtől kezdődően, amelynek 
szervezését természetesen a kamara 
vállalta.

Ezt az „Arató napot” – üzenet jel-
leggel – a történelemi Magyarország 
központjában első ízben Szarvason 
fogjuk tartani, amely ezt követően 
évről évre vándorolni fog.

(Sajnos ennél bővebben vagy rész-
letesebben az elhangzottakról nincs 
módunk beszámolni, miután a ko-
rábbi gyakorlattal szemben lapunk 
nem kapott meghívást az egyeztető 
fórumra, csak az ülést követő sajtótá-
jékoztatóra.)

Dióhéjban az egyeztető fórumról

Győrffy Balázs nyilatkozik



992014. július

FIGYELMÉBE AJÁNLJUK


